
P r o t o k ó ł   Nr  XLI/2010 
 
 
z sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 21 kwietnia 2010 r. w sali posiedzeń Urzędu 
Gminy  Zarszynie. 
  
Początek sesji - godz. 10:00      zakończenie - godz. 12:50 
 
Radni obecni : 
     
     1.   Konieczny Janusz 

2. Dębski Janusz  
3. Niemiec Wojciech       
4. Tomków Krzysztof       
5. Malik Adam     
6. Małek Janusz          
7. Mindur Andrzej 
8. Stączek Ryszard         
9. Szajna Anna         
10. Trygar Krystyna  
11. Węgrzyn Maria  

      12. Gierad Alfreda 
      13.Ołowiańczyk Zygmunt 
      14. Michalski Edward    
 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli : 
 
 -Wójt Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 
- Zastępca Wójta Gminy     - Pan Zbigniew Dec 
- Sekretarz Gminy Zarszyn     - Pan Andrzej Piotrowski 
- Skarbnik Gminy      - Pani Ryszarda Mikołajek 
- Radca prawny       - Pani Agata Kustra Frączek 
- Radna Rady Powiatu Sanockiego    - Pani GraŜyna Borek 
- Kierownicy jednostek organizacyjnych i referatów gminy 
- Sołtysi 
 
Porządek obrad : 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym 
    z  realizacji uchwał Rady Gminy. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego. 
7. Podjęcie uchwały  w sprawie zmian w uchwale budŜetowej na 2010 r. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XL/279/2010 Rady Gminy 
     Zarszyn z dnia 31 marca 2010 r. w sprawie zmian w uchwale budŜetowej na 2010 r. 

     9. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zarszynie  
                za 2009 r. 
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 10.Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zarszynie  
      za rok  2009.  
 11.Sprawozdanie z działalności Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół  
     w  Zarszynie za 2009 r. 
 12.Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Zarszynie za 2009 r. 
 13.Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  
     Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii      
      na terenie Gminy Zarszyn w 2009 r. 
 14.Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budŜetu  
     Gminy Zarszyn za 2009 r. i udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy, 
     - dyskusja nad sprawozdaniem Wójta Gminy, 
     - opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy, 
     - opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie oceny wykonania budŜetu 
            Gminy Zarszyn za 2009 r. oraz w sprawie uchwały Komisji Rewizyjnej  
       o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Zarszyn.  
 15. Wolne wnioski i zapytania. 
 16. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
 17. Zakończenie sesji.  
        
  
Ad.1. Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym Przewodniczący Rady Gminy 
Pan Janusz Konieczny otworzył XLI sesję Rady Gminy Zarszyn. 
Następnie minutą ciszy uczczono pamięć tragicznie zmarłych w dniu 10 kwietnia br. w katastrofie 
lotniczej pod Smoleńskiem – Prezydenta Polski Lecha Kaczyńskiego i jego małŜonkę, posłów 
senatorów biskupów, generałów wojska i innych uczestników delegacji na uroczystości związane 
z upamiętnieniem  70 rocznicy  zbrodni katyńskiej. Tą minutą ciszy poŜegnano, takŜe zmarłą nagle  
w dniu 6 kwietnia br. radną Rady Gminy Zarszyn Alicję Kuzianik. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny na podstawie listy obecności stwierdził,  
Ŝe w sesji uczestniczy 14 radnych. Obrady były zatem prawomocne do podejmowania uchwał. 
W dalszej kolejności powitał  radnych i zaproszonych gości.  
 
Ad.2. Na wniosek Wójta  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zaproponował 
wnieść poprawkę do ustalonego prządku obrad, polegająca na tym, iŜ pkt. 8 porządku obrad będzie 
realizowany przez pkt. 7.   
W/w zmianę w porządku obrad radni przyjęli jednomyślnie.  
 
Innych propozycji zmian w porządku obrad  nie wniesiono. 
 
 
Po wprowadzeniu w/w zmian porządek obrad przedstawiał się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym 
    z  realizacji uchwał Rady Gminy. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego. 
7.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XL/279/2010 Rady Gminy 
     Zarszyn z dnia 31 marca 2010 r. w sprawie zmian w uchwale budŜetowej na 2010 r. 
8. Podjęcie uchwały  w sprawie zmian w uchwale budŜetowej na 2010 r. 
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     9. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zarszynie  
                 za 2009 r. 
 10.Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zarszynie  
      za rok  2009.  
 11.Sprawozdanie z działalności Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół  
     w  Zarszynie za 2009 r. 
 12.Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Zarszynie za 2009 r. 
 13.Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania  
     Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii      
      na terenie Gminy Zarszyn w 2009 r. 
 14.Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budŜetu  
     Gminy Zarszyn za 2009 r. i udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy, 
     - dyskusja nad sprawozdaniem Wójta Gminy, 
     - opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy, 
     - opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie oceny wykonania budŜetu 
            Gminy Zarszyn za 2009 r. oraz w sprawie uchwały Komisji Rewizyjnej  
       o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Zarszyn.  
 15. Wolne wnioski i zapytania. 
 16. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
 17. Zakończenie sesji.  
     
 
 
Ad. 3. Nie wniesiono uwag i propozycji zmian do protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy. 
        
Ad. 4.  W punkcie interpelacje radnych – głosu nie zabierano. 
 
Ad. 5. Wójt Gminy złoŜył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami , a takŜe 
z realizacji uchwał Rady Gminy,  ilości wydanych zarządzeń  i  z działalności poszczególnych 
referatów w Urzędzie Gminy.  Informacje te stanowią załączniki do protokołu.  
Nad złoŜonym sprawozdaniem w dyskusji głosu nie  zabrano.  
 
Ad. 6. Szósty punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu 
radnego. 
Przewodniczący Radny Gminy Pan Janusz Konieczny przypomniał, Ŝe w dniu 6 kwietnia 2010  r.  
zmarła nagle radna Alicja Kuzianik. Następnie Przewodniczący Rady Gminy dodał, iŜ  wiadomość 
o śmierci koleŜanki Alicji przyjęliśmy z wielkim Ŝalem,  i w tym bólu  łączymy się z jej rodziną. 
Niemniej jednak na Radzie Gminy spoczywa obowiązek  podjęcia uchwały, która wygasza mandat 
radnego w kadencji 2006-2010. 
 
W dyskusji głosu nie zabierano. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego. 
Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
- Sekretarz Gminy Pan Andrzej Piotrowski odczytał wyjaśnienie Państwowej Komisji Wyborczej  
z dnia 6 października 2009 r przypominające , Ŝe w dniu 12 listopada 2010 r. upływa kadencja rad 
gmin, rad powiatów i sejmików województw oraz wójtów , burmistrzów i prezydentów miast.  
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W związku z powyŜszym zbliŜają się okresy w trakcie, których nie przeprowadza się wyborów  
uzupełniających, wyborów nowych rad , wyborów przedterminowych do rad. Według w/w 
wyjaśnienia wynika , iŜ do Rady Gminy w Zarszynie nie będą przeprowadzane wybory 
uzupełniające i Rada Gminy Zarszyn do końca kadencji będzie obradować w liczbie 14 radnych.  
 
Ad. 7. Punkt siódmy porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały 
własnej Nr XL/279/2010 Rady Gminy Zarszyn z dnia 31 marca 2010 r. w sprawie zmian w uchwale 
budŜetowej na 2010 r. 
 
- Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek uzasadniając celowość podjęcia w/w uchwały 
powiedziała, Ŝe w związku ze zmianą rozporządzenia Ministra Finansów z dnia 2 marca 2010 r. 
w sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów oraz środków 
pochodzących ze źródeł zagranicznych istnieje konieczność zmiany czwartej cyfry paragrafów 
finansowanych ze środków unijnych z cyfry "8"na cyfrę "7". 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów  Pani Krystyna 
Trygar oznajmiła, Ŝe przedmiotowy projekt uchwały był analizowany na posiedzeniu Komisji  
w dniu 20 kwietnia br. Po  wyjaśnieniach udzielonych  przez  Panią Skarbnik w kwestii zmian  
w w/w uchwale,  radni zaopiniowali go pozytywnie. 
 
Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie  zmiany uchwały własnej Nr XL/279/2010 Rady Gminy Zarszyn z dnia 31 marca 2010 r. 
w sprawie zmian w uchwale budŜetowej na 2010 r. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  
W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 8.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad  projektem 
uchwały w sprawie zmian w uchwale budŜetowej na 2010 r.  
 
W imieniu Wójta głos zabrała Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek , która na wstępie 
poinformowała o wprowadzonych autopoprawkach w projekcie uchwały i tak: 
-  w § 5 pkt. 4 po wyrazach "budŜetu gminy" dopisać wyraz " po zmianach" , 
-  w § 6 pkt. 1 po wyrazach " z zakresu słuŜb" wpisać " prewencyjnych". 
Następnie Pani Skarbnik kolejno omówiła projekt dokonanych zmian w planie dochodów  
i wydatków budŜetowych zarówno po stronie zwiększenia jak i zmniejszenia. Wskazała na  
zmianę w wieloletnim programie inwestycyjnym gminy na lata 2010-2012., a takŜe wskazała na 
podstawie jakich pism, decyzji i umów te zmiany zostały wprowadzone.  
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, iŜ przedmiotowy projekt uchwały był analizowany na posiedzeniu Komisji w dniu  
20 kwietnia 2010 r.  i został pozytywnie zaopiniowany.  
 
Innych głosów dyskusji nie zabierano. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie zmian w uchwale budŜetowej na 2010 r. Uchwała podjęta została większością głosów.  
Za jej podjęciem głosowało 13 radnych , 1 radny przeciw. Uchwała ta stanowi załącznik do 
protokołu 
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Ad. 9. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zarszynie  za 2009 r. 
Sprawozdanie  przygotowała Kierownik GOPS Pani Beata Stankiewicz. Stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny powiedział,  Ŝe opisowe 
sprawozdania wszystkich jednostek organizacyjnych Gminy były przedmiotem analizy na 
posiedzeniach poszczególnych Komisji Rady Gminy.  
Następnie otworzył dyskusję nad  sprawozdaniem z działalności GOPS za 2009 r. 
W dyskusji głosu nie zabierano. Sprawozdanie zostało przyjęte. 
 
Ad. 10. Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zarszynie w 2009 r., 
opracowała Kierownik Zakładu Pani Krystyna Stasiczak .Stanowi załącznik do protokołu. 
 
W dyskusji nad sprawozdaniem głos zabrali : 
- Radna Krystyna Trygar  poprosiła o podjęcie wszelkich niezbędnych działań  w kierunku 
zmniejszenia ilości oczyszczonych ścieków w stosunku do wystawionych faktur, a takŜe 
zminimalizowania róŜnicy pomiędzy zakupem,  a sprzedaŜą wody. Te róŜnice są dość wysokie  
i obciąŜają zarówno ZGK jak i budŜet gminy.                                                                                                                                                                                                      
 
- Radny Janusz Dębski , takŜe wnioskował o zmniejszenie do  minimum strat w gospodarce wodno-
ściekowej,  by corocznie nie dokładać  coraz większej dotacji dla ZGK. 
-Następnie zapytał Kierownika Panią Stasiczak , czy w okresie zimowym w ramach działalności 
usługowej  moŜna będzie zlecić ZGK odśnieŜanie wybudowanego chodnika wzdłuŜ drogi krajowej 
Nr 28 pomiędzy Zarszynem, a Długiem. 
- Kolejno zapytał, o to co mieszkańcy gminy mają robić z popiołem uzyskanym ze spalonego  
węgla i drewna w piecach centralnego ogrzewania. 
 
- Radny Zygmunt Ołowiańczyk – członek Komisji Rewizyjnej,  zapytał jakie zostaną podjęte 
działania w kierunku odprowadzenia wód opadowych z placu  na nowo wybudowanej oczyszczalni 
ścieków Zarszynie, bowiem w okresie zimowym na tym wybetonowanym  kostką placu robi się 
„lodowisko”. Następnie zapytał,  czy istnieje moŜliwość uzyskania większej powierzchni 
pomieszczenia sanitarnego, socjalnego dla potrzeb pracowników Zakładu. Radny zaznaczył 
jednocześnie, iŜ powyŜsze zagadnienia zostały zauwaŜone w trakcie  kontroli Komisji Rewizyjnej. 
 
- Kierownik ZGK Pani Krystyna Stasiczak , odpowiedziała iŜ podjęte zostaną działania w kierunku  
opracowania harmonogramu porządkowania terenu wokół budynków komunalnych , przystanków 
w okresie letnim,  a w zimie utrzymanie przydroŜnych  chodników. W sprawie popiołu 
pozyskanego z pieców centralnego ogrzewania odpowiedziała, Ŝe po dokładniejszym  
zaznajomieniu się z tym zagadnieniem poinformuje zainteresowanych. 
 
- Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Mieniem Gminy Pan Eugeniusz Mazur w sprawie 
wód opadowych – odpowiedział, Ŝe projekt zagospodarowania terenu oczyszczalni ścieków nie 
przewidywał budowy  kanalizacji deszczowej na terenie oczyszczalni. Wody opadowe z budynków 
poprzez rynny odprowadzane są bezpośrednio na utwardzony teren oczyszczalni , a następnie  na 
tereny zielone. Na kolejne pytanie radnego Ołowiańczyka odpowiedział, Ŝe po analizie projektu 
budowlanego oczyszczalni ścieków istnieje moŜliwość zamiany istniejących funkcji pomieszczeń 
uŜytkowych w sposób umoŜliwiający zwiększeniem  powierzchni uŜytkowej szatni brudnej, czystej 
oraz zaplecza higieny sanitarnej. Do realizacji powyŜszego wymagana  jest zgoda SANEPID. 
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- Sołtys Zarszyna Franciszek Gajewski zapytał, jaka jest moŜliwość wykonania odwodnienia  na 
gruntach o pow. ok. 10 ha przylegających  do oczyszczalni ścieków. W  trakcie budowy tej 
oczyszczalni przerwano naturalny odpływ wody gruntowej i w tej chwili nie nadają się one do 
uŜytku rolniczego. 
 
 - Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Mieniem Gminy Pan Eugeniusz Mazur  na pytanie 
odnośnie wód gruntowych zalegających teren działek pomiędzy wałem przeciwpowodziowym , a 
drogą na oczyszczalnię ścieków odpowiedział,Ŝe istnieje techniczna moŜliwość zmeliorowania 
terenu i odprowadzenie wód opadowych poprzez przepompownię wody do koryta rzeki Pielnica,   
co niewątpliwie  związane jest z poniesieniem  kosztów budowy i eksploatacji.. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny stwierdził, iŜ Rada Gminy powyŜsze 
sprawozdanie przyjęła. 
 
Ad. 11. Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad opracowanym przez Dyrektora 
Zespołu Ekonomiczno Administracyjnego Szkół w Zarszynie Pana Sebastiana Bętkowskiego. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  
 
W dyskusji głos zabrali: 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków oznajmił, Ŝe na posiedzeniu w dniu 19 kwietnia br. powyŜsze sprawozdanie było 
przedmiotem analizy. W trakcie tego posiedzenia Dyrektor ZEAS poinformował członków Komisji 
jakie podjęte zostały działania  remontowe na terenie placówek  szkolnych  w 2009 r. następnie 
wskazał te  zadania, które  nie udało się zrealizować,  między innymi: zainstalowanie monitoringu 
w Gimnazjum w Długiem, przeprowadzenie  termomodernizacji budynku Szkoły Podstawowej  
w Jaćmierzu, remontu dachu na budynku Szkoły Podstawowej w Nowosielcach.  Przewodniczący 
Komisji nawiązał takŜe  do zgłaszanej trudnej sytuacji lokalowej w ZEAS. 
 
- Radna Alfreda Gierad oznajmiła, iŜ zgłaszała na posiedzeniu Komisji Oświaty Kultury Zdrowia 
Prawa i Porządku Publicznego wniosek ,  by w miarę moŜliwości opracować dokumentację na 
budowę ogrodzenia i zagospodarowanie terenu wokół "starej" i "nowej" Szkoły Podstawowej  
w Odrzechowej. 
 
- Rady Wojciech Niemiec poprosił, by w miarę  moŜliwości wykonać przy Szkole Podstawowej 
w BaŜanówce boisko do gry w siatkę,  a takŜe zapytał, skoro w tej szkole  nie ma sali 
gimnastycznej to czy nie moŜna by było udostępnić do zajęć wychowania fizycznego sali  w 
budynku Domu StraŜaka w tej miejscowości. 
 
- Sołtys Odrzechowej Pan Wiesław Józefczyk stwierdził , iŜ nie wykonano wszystkich 
zaplanowanych remontów w szkołach z uwagi na brak środków finansowych w tym dziale, 
natomiast na oświatę z budŜetu gminy  wydawana jest coraz większa  kwota. Następnie dodał iŜ 
będąc radnym w kadencji 1998-2002 w tym okresie w „oświacie” zostały  podjęte pewne 
restrukturyzacyjne działania i na tym się skończyło. Sytuacja w oświacie na terenie naszej gminy 
będzie coraz trudniejsza, jeŜeli  nadal w szkołach pozostanie prawie „indywidualne nauczanie” 
chodzi o liczebność klas. 
 
- Radny Zygmunt Ołowiańczyk, twierdził, iŜ wprawdzie zlikwidowano Szkołę Podstawową  
w Pastwiskach i zapytał ile  na tym skorzystano, bowiem  większość dzieci przeszło do Szkoły 
Podstawowej w Sieniawie. Radny zaznaczył, iŜ  na pewno duŜym problemem będzie nadal 
utrzymać tę samą  ilość szkół, ale  nie chciałby teŜ, aby  doszło do likwidacji jakiejkolwiek z nich. 
Najlepszym rozwiązaniem byłoby utworzenie stowarzyszenia lub uspołecznienie kilka szkół na 
terenie gminy. 
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- Na zakończenie tego tematu Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz  Konieczny,  powiedział, 
Ŝe dalsze funkcjonowanie oświaty na terenie gminy będzie na pewno zadaniem  strategicznym 
gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny stwierdził, iŜ Rada Gminy powyŜsze 
sprawozdanie przyjęła. 
 
Ad. 12. W kolejny punkt porządku obrad dotyczył sprawozdania z działalności  Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Zarszynie za 2009 r, które opracowała Kierownik Pani Agnieszka Bieleń.  
Sprawozdanie to  stanowi załącznik do protokołu. 
 
Nad powyŜszym sprawozdaniem w dyskusji głosu nie zabierano. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny stwierdził, iŜ Rada Gminy to sprawozdanie 
przyjęła. 
 
Ad. 13. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad 
sprawozdaniem z realizacji zadań zawartych w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Gminnym Programie Przeciwdziałania Narkomanii. 
 
- W dyskusji głos zabrali : 
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan  Krzysztof 
 Tomków oznajmił, Ŝe powyŜsze sprawozdanie było przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji  
w dniu 19 kwietnia 2010 r. Sprawozdanie Komisja przyjęła , niemniej jednak zgłoszono następujące  
zapytania : 
- dlaczego zaplanowany  w tych „Programach” budŜet nie został w pełni wykorzystany (92%), 
- dlaczego w Centrum Kształcenia na Odległość w Zarszynie nic się nie dzieje poza tym, 
Ŝe młodzieŜ szkolna korzysta z Internetu, gdzie natomiast w Odrzechowej czy Posadzie 
Jaćmierskiej organizowanych jest wiele innych zajęć.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny stwierdził, iŜ Rada Gminy powyŜsze 
sprawozdanie przyjęła. Ponadto Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, Ŝe na poprzedniej sesji 
w dniu 31 marca 2010 było analizowanie sprawozdanie z wykonania gminnych inwestycji w 2009 
r., Sprawozdanie z realizacji zadań zaplanowanych na 2009 r złoŜyła takŜe Fundacja Klub Inwencji 
Kulturalnych i Społecznych MłodzieŜy w Odrzechowej. Informację tę  radni i zaproszeni goście 
otrzymali wraz z zaproszeniami na sesję. 
 
Ad. 14.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad przekazanym 
wcześniej sprawozdaniem z wykonania budŜetu Gminy Zarszyn za rok 2009 r. Sprawozdanie to 
stanowi załącznik do protokołu.  
 
 Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował, Ŝe po 
otrzymaniu od Wójta Gminy Zarządzenia Nr 388 z dnia 18 marca 2010 r. w sprawie sporządzenia 
sprawozdania z wykonania budŜetu Gminy Zarszyn za 2009 r., jego treść  przekazana została 
radnym Rady Gminy i Komisja Rewizyjna  niezwłocznie rozpoczęła nad nim prace. PowyŜsze 
sprawozdanie przesłane  zostało takŜe do Regionalnej Izby Obrachunkowej Oddział Zamiejscowy 
w Krośnie celem wydania do niego opinii. 
 
 Pan Wójt omawiając pokrótce sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy Zarszyn za 2009r.  
zwrócił  uwagę na  wykonanie  dochodów,  które  na plan 29 275 698,80 zł  zrealizowane zostały na  
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kwotę 29 014 760,94 zł, co stanowi 99,11 % planu rocznego, z czego dochody bieŜące wynosiły   
20 014 760,94 zł, a dochody majątkowe 8 109 964,12 zł.  
Następnie omówił strukturę i udział procentowy dochodów, gdzie między innymi subwencja ogólna 
z budŜetu państwa wynosiła 40,40%,, róŜnego rodzaju dotacje celowe z budŜetu państwa 49,29% 
oraz dochody własne 10,31 %. 
Dochody bieŜące zaplanowano w kwocie 21 148 257, 25 zł , a wykonano 20 904 796, 82 zł, co  
stanowi 98,,85% planowanych dochodów bieŜących oraz 72,05% wykonanych dochodów budŜetu 
gminy w 2009 r.  
Realizacja wydatków Gminy Zarszyn w 2009 r. przebiegała zgodnie z uchwałami Rady Gminy 
i Zarządzeniami Wójta Gminy dotyczącymi zmian w budŜecie gminy.   
Z ogólnej kwoty 25 601 178, 10 zł planowanych wydatków zrealizowano 25 027 596,47 zł, co 
stanowi 97,76 % planu rocznego.  
 Kolejno Wójt  omówił wydatki bieŜące budŜetu gminy w  2009 r., które zamknęły się   
kwotą 20 447 980,16 zł,  co stanowiło 81,70% wykonanych wydatków ogółem i 98,12 % 
planowanych wydatków bieŜących w 2009 r. Następnie dokonał analizy wykonania waŜniejszych 
zadań w poszczególnych działach budŜetu, realizacji wydatków majątkowych  które zaplanowano  
w kwocie 4 761 546,81 zł , a wykonano w wysokości 4 579 616,31 zł tj. 96,18%. 
Wójt podkreślił, i Ŝ w 2009 r. wykonano wiele zadań m.in. dalsza budowa sieci wodociągowej  
i kanalizacyjnej , odbudowa i przebudowa dróg gminnych, karosaŜe samochodów straŜackich, 
budowa oświetlenia ulicznego, remont boisk sportowych itp.  
Wójt poinformował,  takŜe o zobowiązaniach  gminy, które na koniec  2009 r. wynosiły  
1 079 686,05 zł, natomiast zadłuŜenie  na koniec roku 2009 r.   wynosiło ogółem 7 616 557,70 zł 
i są to środki na realizację zadań inwestycyjnych  zaciągnięte w formie kredytów i  poŜyczek.  
Wójt poinformował takŜe, Ŝe w 2009 r. spłacono kolejne raty poŜyczek i kredytów łącznie na kwotę 
3 831 718,38  zł.  
 Na zakończenie Wójt poinformował, Ŝe sprawozdanie  z wykonania budŜetu Gminy Zarszyn 
za 2009 r. wydane zostało w formie ksiąŜkowej. Następnie podziękował Wysokiej Radzie, sołtysom 
oraz pracownikom Urzędu Gminy za dobrą  realizację budŜetu Gminy Zarszyn w 2009 r. 
 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Ryszard Stączek odczytał opinię Komisji 
Rewizyjnej o wykonaniu budŜetu gminy Zarszyn za 2009 r. Opinia  stanowi załącznik do protokołu.   
 
W dyskusji nad sprawozdaniem z wykonania budŜetu Gminy Zarszyn za 2009 r głos zabrali : 
- Radny Janusz Dębski, który powiedział między innymi, Ŝe analizując sprawozdanie z wykonania 
budŜetu  naleŜy stwierdzić,  iŜ budŜet roku 2009 był realizowany prawidłowo,  stwierdzono  jego 
zgodność zarówno po stronie dochodów jak i wydatków. Został on zrealizowany w 99%. Po stronie 
wydatków  nie wystąpiły Ŝadne zagroŜenia w  funkcjonowaniu  podmiotów działających w oparciu 
o działy i paragrafy klasyfikacji budŜetowej. Radny zwrócił uwagę na dość znaczną pozycję  
w budŜecie gminy tj. na dział 801 Oświata i Wychowanie, gdzie większość środków w tym dziale 
przeznaczona została  na wynagrodzenia i pochodne  nauczycieli. Zaznaczył jednocześnie, iŜ 
w niedalekiej przyszłości przyjdzie  się zmierzyć z problemem dalszego funkcjonowania  szkół  
w takiej samej ilości ,  przy równocześnie malejącej liczbie dzieci. Wówczas będą  musiały  zostać 
podjęte radykalne działania  w  kierunku ekonomicznie uzasadnionej zmiany w  funkcjonowaniu 
placówek oświatowych  na terenie gminy. Kolejny nurtujący problem na terenie gminy to fakt 
braku gminnego przedszkola. Rodzice dowoŜą  dzieci do przedszkoli poza teren naszej gminy, 
a  następnie  niektóre z nich kontynuują dalszą naukę w  szkole podstawowej i  gimnazjum w tych 
miejscowościach. Na tymi dwoma wskazanymi tematami w dalszej perspektywie potrzeba będzie 
się zastanowić jak  je dobrze rozwiązać. Radny zaznaczył takŜe, iŜ gro środków budŜecie gminy 
przeznaczonych zostało na remont i odbudowę dróg gminnych, bowiem Wójtowi  udało się 
pozyskać wiele środków pozabudŜetowych.  W analizowanym roku wykonanych zostało wiele 
innych i drobniejszych zadań poprawiających byt mieszkańcom naszej gminy. Radny zaznaczył,  iŜ  
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dobrze jest,  Ŝe w roku ubiegłym roku udało się spłacić kolejne  rat poŜyczek i kredytów na kwotę 
ponad 3 800 tys. zł.,co pozwoli na dalsze skanalizowanie  gminy to jest miejscowości  BaŜanówka  
i Pielnia i ukończenie wodociągu w Długiem.  Mając powyŜsze na uwadze Radny stwierdził, iŜ 
będzie głosował za udzieleniem absolutorium Wójtowi  Gminy z tytułu wykonania budŜetu gminy 
za  2009 r.  
 
 Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów pani Krystyna 
Trygar oznajmiła , Ŝe sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy Zarszyn za 2009 r było 
przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji w dniu 29 kwietnia 2010 r. i zostało pozytywnie 
zaopiniowane. 
 
 Następnie Wójt Gminy odczytał  Uchwałę Nr IX/28/2010 z dnia 9 kwietnia 2010 r. składu 
orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie sprawozdania Wójta 
Gminy Zarszyn z wykonania budŜetu gminy za 2009 r., która pozytywnie opiniuje powyŜsze 
sprawozdanie. 
Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  
 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Ryszard Stączek odczytał Uchwałę Komisji 
Rewizyjnej  z dnia 6 kwietnia 2010 r. w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Zarszyn 
Panu Andrzejowi Betlejowi. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował, iŜ Uchwała Komisji 
Rewizyjnej w powyŜszej sprawie przesłana została do Regionalnej Izby Obrachunkowej Oddział 
Zamiejscowy w Krośnie. Następnie odczytał Uchwałę Nr IX/20/2010 z dnia 12 kwietnia 2010 r. 
składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie postanawiającą pozytywnie 
zaopiniować wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w sprawie udzielenia absolutorium 
Wójtowi Gminy Zarszyn za 2009 r. 
Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej  o udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy. Głosu w dyskusji nie zabierano. 
 
 Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zapoznał  radnych  
z procedurą głosowania nad udzieleniem absolutorium Wójtowi i odczytał projekt uchwały  
w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Zarszyn z wykonania budŜetu gminy za 2009 
rok. W dalszej kolejności poddał pod głosowanie wyŜej odczytany projekt uchwały.  Uchwała 
podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  Uchwała ta stanowi 
załącznik do protokołu. Zatem Rada Gminy udzieliła absolutorium Wójtowi Gminy - Panu 
Andrzejowi Betlejowi. 
 
 W związku z powyŜszym Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny złoŜył 
gratulacje Panu Andrzejowi Betlejowi - Wójtowi Gminy Zarszyn.   
 
 Wójt Gminy podziękował za udzielone mu absolutorium stwierdzając, Ŝe jest to sukces  
całej wspólnoty samorządowej, dodając przy tym, Ŝe zgoda i  zrozumienie Wysokiej Rady 
pozwoliła na realizację  wielu waŜnych zadań  inwestycyjnych na terenie gminy. Wójt dodał takŜe , 
iŜ zawsze moŜna było zrobić jeszcze coś więcej,  niemniej jednak takie były moŜliwości.                        
Na zakończenie Wójt oznajmił, iŜ  Ŝyczyłby sobie,  aby ta współpraca z Wysoka Radą , Sołtysami   
i kierownikami jednostek organizacyjnych gminy nadal tak dobrze się układała. 
 



10 
Ad. 15.W wolnych wnioskach zapytaniach głos zabrali: 

 
Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny przypomniał, Ŝe w dniu  
30 kwietnia 2009 r mija ostateczny termin składania oświadczeń majątkowych radnego  i w tym 
dniu od godziny 13- tej będzie je przyjmował. 
 
- Radna Krystyna Trygar wnioskowała  o dalszy remont  drogi powiatowej relacji  Zarszyn - 
Odrzechowa w miejscowości Posada Zarszyńska a takŜe o połoŜenie  chodnika wzdłuŜ 
wyremontowanej drogi powiatowej w w Posadzie Zarszyńskiej.  
 
- Radny Janusz Dębski zwrócił się  z zapytaniem do Radnej Rady Powiatu Sanockiego Pani 
GraŜyny Borek, kiedy zostanie poprawiona nawierzchnia drogi powiatowej relacji Długie- 
Pakoszówka i połoŜony zostanie chodnik przy tej drodze w kierunku do cmentarza w Długiem. 
 
- Radna Anna Szajna poprosiła o opublikowanie na stronach internetowych gminy wysokości opłat 
za wykup miejsc pod groby na cmentarzach komunalnych w Nowosielcach. 
 
- Radna Alfreda Gierad wnioskowała o remont drogi powiatowej za kościołem i gminnej tzw. 
„mlecznej” w Odrzechowej Ponadto zapytała , czy w Referacie Kultury i Sportu został juŜ 
przygotowany projekt Regulaminu nagradzania naszych miejscowych artystów za zasługi na rzecz 
krzewienia kultury w gminie i poza gminą. 
 
- Radny Zygmunt Ołowiańczyk zapytał czy dawna droga powiatowa Długie - Pielnia została 
przejęta przez Gminę na całej długości  czy na odcinku Długie -  Nowosielce. PowyŜsze pytanie 
Radny zadał w kontekście remontu odcinka tej drogi przebiegającego na terenie wsi Pielnia  
w rejonie między budynkiem Szkoły Podstawowej, a brodem na rzece Pielnica.   
 
- Radny Krzysztof Tomków  wnioskował o wyremontowanie drogi gminnej na odcinku ok.200 m 
na górce w kierunku przysiółka „Mazury”. 
 
Ad. 16.  Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzieli : 
 
Radna Rady Powiatu Sanockiego Pani GraŜyna Borek odpowiedziała: 
-Radnej Krystynie Trygar, Ŝe w ciągu   2 miesięcy ze środków „powodziowych” powinien 
rozpocząć się  remont dalszego odcinka drogi powiatowej  w Posadzie Zarszyńskiej od „krzyŜówki 
do mostu”, natomiast w kwestii wnioskowanego chodnika, obecnie trwają ustalenia nad jego 
połoŜeniem wzdłuŜ wyremontowanej drogi w tej miejscowości.  
 
- Radnej Alfredzie Gierad odpowiedziała, Ŝe wnioskowana droga powiatowa w Odrzechowej nie  
będzie odbudowana, zostanie jedynie poprawiona jej nawierzchnia. 
 
- Radnemu Januszowi Dębskiemu odpowiedziała, Ŝe wnioskowana do naprawy droga relacji Długie 
-Pakoszówka została zgłoszona do Wieloletniego Narodowego Programu Przebudowy Dróg 
Lokalnych 2008-2011. 
 
Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej udzielił odpowiedzi : 
- Radnej Annie Szajna  mówiąc, Ŝe Uchwała Rady Gminy Zarszyn Nr XXX/220/2009 z dnia  
30 lipca 2009 r. w sprawie ustalenia o wysokości opłat za wykup miejsc pod groby na cmentarzach 
komunalnych w Nowosielcach opublikowana jest  na stronie internetowej www.zarszyn.pl  BIP, 
ponadto była wywieszona była na tablicy ogłoszeń  w Urzędzie Gminy i Nowosielcach. 
 



11 
- Radnej Alfredzie Gierad odpowiedział, Ŝe Kierownik Referatu Kultury i Sportu wspólnie 
z Komisją Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego przygotuje Regulamin 
nagradzania za osiągnięcia  artystyczno-kulturalne. 
- Radnemu Zygmuntowi Ołowiańczykowi odpowiedział, Ŝe być moŜe w przyszłości wystąpi 
potrzeba  przejęcia odcinka drogi powiatowej Nowosielce-Pielnia na stan drogi gminnej  
w kontekście projektowanej budowy zbiornika małej  retencji na rzece Pielnica w obrębie wsi 
Pielnia-Nowosielce. 
 
Ad. 17. Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował 
wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach stwierdzając , Ŝe  program sesji został w pełni 
zrealizowany. Ogłosił czterdziestą pierwszą sesję Rady Gminy Zarszyn  w bieŜącej kadencji za 
zamkniętą. 
 
 
 
Protokołowała:       
Irena Kasza 


